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Västerbottens Skidförbund, alpina kommittén  
Telefonmöte måndag den 27 augusti 2012, kl 21.00 - 22.30 
 
 
Medverkande/Närvarande: 
Rickard Larsson,AKS 
Jan Asplund MIF  
Tom Pietilä UHSK 
Lena Njaita TIK  
Robert Bengtsson AKV 
 
 
1. Regionsmöte, 
Blir fredag 14/9 i Piteå start ca 18:30 -19:00  plats meddelas senare av BD 
Regionstränaren inbjudes 
 
2. Till C-ledare, distrikt  
Utses Magnus Ek, AKS samt Jörgen Jonsén, UHSK. Förslag att Mattias, Lycksele 
tillfrågas som resurs vid kommande läger,mm 
 
3. A1-ledare 
De föreningar som har A 1-åkare uppmanas att omedelbart föreslå tänkbara ledare, d 
v s: UHSK, AKS samt Vindeln. Förslag skickas till rickard.larsson@dataductus.se 
 
4. A2-ledare  
De föreningar som har A 1-åkare uppmanas att omedelbart föreslå tänkbara ledare, d 
v s: UHSK, AKS samt Vindeln. Förslag skickas till rickard.larsson@dataductus.se 
 
5. Framtagande av skriftliga instruktioner för distriktsledare 
Robert, AKV får i uppdraq att ta fram förslag till instruktioner för C-ledare och Lena 
Njaita, TIK, för B-ledare. Rickard Larsson skriver förslag för A1&A2 ledare. 
 
6. C-läger barmark, distrikt 
C-ledarna får i uppdrag att ordna detta om möjligt 
 
7. B-läger barmark, distrikt 22-23/9 
Lägret blir av och planeras av Maria Larsson, Malin Eriksson samt  Magnus Jansson. 
Plats ännu oklar. Kallelse skickas ut inom kort 
 
8. Fråga från klubbar i Distriktet om utbildningar : Bansättarkurs-grund, SSF-
timing 
Önskemål har inkommit om rubricerade kurser. AK går ut med intresseförfrågan till 
klubbarna. Tänkbara namn för bansättarkurs är Tomas Edeblom, AKV, Maria 
Larsson, AKS samt Stefan Jonsson, TIK. Tänkbara namn SSF-timing är Rickard 
Larsson, AKS samt Peter Gustafsson eller Mikael Eklund AKV 
 
9. Alpin ungdomsledarstipendiat 
Förslag till på ungdomsledarstipendiat från klubbarna som verkat på klubb-/ distrikts 
nivå emotses snarast. Förslag skickas till rickard.larsson@dataductus.se 
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10. Status homologisering av Bygdsiljumsbacken 
Underlag och ansökan är insänd till förbundet och beställning är gjord hos Roine 
Lang. Han kommer till Bygdsiljum i september. Tidsplanen bedöms hålla. Detta är ett 
krav för att den ENL-tävling(Polarcupen) UHSK skall arrangera i samband med 
distriktets USM-kval skall kunna genomföras 
 
 
11. Ledamöter i AK kommande verksamhetsår. 
Tom Pietilä aviserar att han  slutar, UHSK letar erättare.  
Maria Karlsson, Bygdsiljums SK slutar eventuellt, ersättare i dagsläget oklart.  
Lena Njaita representerar TIK.  
Per Eriksson och Daniel Thalen tillfrågas om de skall fortsätta representera sina 
klubbar.  
Rickard Larsson Robert Bengtsson Jan Asplund fortsätter 
 
12. Verksamhetsberättelse 2011-2012 
Verksamhetsberättelsen för 2011-2012 godkänns 
 
13. Verksamhetsplan 2012-2013 
Verksamhetsplanen för 2012-2013 godkänns med redaktionell ändring. UHSK ska 
också arrangera ENL. Vidare rubriken för LVC-finaler och USM ändras till korrekt år, 
d v s 2012-2013 i st f 2011/2012 
 
14. Budget 2012-2013 
Förslag till budget för 2012—2013 godkänns utan erinringar 
 
15. VSF Årsmöte 7/10 
Planeras till den 7/10. Klubbarna uppmanas närvara med ifyllda fullmakter. Plats 
meddelas senare. 
 
16. Luciatävlingen 
Ak förordar den 15.16/12 samt att träning erbjuds efter tävlingen. 
 
17. SSF vill flytta Ingemartrofen från 12-14/4 till 19-21/4 
Tom åtar sig att kolla upp orsakerna till detta och AK agerar utifrån det svar som ges. 
 
18. Tävlingsprogrammet 
En hel del förändringar uppkommer eventuellt om Ingemartrofen måste flytta: 
Lilla inlandsspelen och Polarcupen får byta helg liksom ev Ingemartrofén och ski 
funtastic. Åre race camp ställs in. B-landsdelsfinal samt USM 16 saknar ännu 
namngivna arrangörer . USM 15 arrangeras i Storklinten. 
 
19. Övriga frågor 
Tom informerar om att ny rikstränare anställs som kommer att jobba mer aktivt gentemot 
klubbar och gymnasier. 

 
20. Nästa möte 
Nästa AK-möte blir per telefon tisdagen den 4/9 2012 klockan 21:00 

 

Vid protokollet: 
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Jan Asplund 
Malå IF Alpina 
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Protokoll AK möte 4/9 2012 

 

Plats Telefonmöte 

Tid Onsdag 4/9 2012 kl 21.00    

Deltagare Rickard Larsson, Jan Asplund, Per Eriksson, 

Magnus Jansson, Tom Pietilä, Robert Bengtsson, 

Gunnel Enetjärn   

  

 Ärende Protokoll Att göra 

1 Val av sekreterare Per Eriksson valdes  

2 Regionsmöte - inbjudan Mötet blir den 14/9 i Piteå, anmäl deltagande till Rickard. 

Planerat gemensamt Regionsläger U16 i Tärnaby 30/11 – 

2/12, ledare regionstränaren Rickard Quick. 

 

3 Distriktsledare A1 och A2 Rickard tar kontakt med vissa personer och frågar om de 

kan vara distriktsledare. 

 

4 Instruktion för 

distriktsledare. 

Ett förslag till Instruktioner har författats utav Robert 

Bengtsson som samtliga uttryckte sitt gillande om. Rickard 

modifierar vissa skrivningar så att instruktionen passar 

ledare i alla åldersgrupper. Tittar på ekonomiska 

ersättningar, besiktningshjälp om så erfordras, tillika 

klädtransporter. Information skall riktas till aktiva 

klubbledare. Rickard skickar ut till AK på remiss, efter 

modifiering. 

 

5 C-läger distrikt Distriktsledare är utsedda men ännu finns inget sagt om det 

blir något läger. 

 

6 B-läger distrikt Ett läger ordnas den 22 – 23/9 i Vindeln, ledare är Maria 

Larsson, Malin Eriksson samt Magnus Jansson. Detaljerad 

kallelse kommer att skickas till klubbarna inom kort. 

 

7 Ungdomsledarstipendiat Mötet beslöt att utse Maria Larsson, AK Skellefteå, till 

årets ungomsledarstipendiat, Alpint. 

 

8 Ledarmöter i AK Maria Karlsson kvarstår som representant för Bygdsiljum. 

Vilhelmina har ännu inte svarat på vem de representeras 

av. Robert hör med Vilhelmina och frågar även vad som 

gäller ifrån Klimpfjäll, finns det en alpin klubb där? Tom 

har avsagt sig och UHSK:s styrelse kommer under v. 37 att 

utse en ny representant.  

 

9 Västerbottens Skidförbunds 

årsmöte 30/9 kl. 10.00 

Kallelse är skickad till klubbarna, tidpunkten kolliderar 

med Lidingöloppet där Rickard har ett åtagande som coach. 

AK-ledamöterna uppmanas se till att deras klubbar är 

representerade på mötet. 

 

10 Övrigt. Ingemartrofen kommer att hållas den 12 – 14/4 som 

planerat.  

Tärna IK Fjällvinden har även sökt till Skidförbundet för 

att arrangera ett Luciarace, men har ännu inte fått något 

besked ifrån Skidförbundet. 

Regler om långkäpp för C-grupp kommer så småningom 

ifrån Skidförbundet. 

 

Vid protokollet 
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Per Eriksson                          
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Protokoll AK möte 8/1 2013 

 

Plats Telefonmöte 

Tid Tisdag 8/1 2013 kl 21.15    

Deltagare Rickard Larsson, Lena Njaita, Per Eriksson, 

Magnus Jansson, Rainer Bladh, Robert Bengtsson, 

Daniel Thalen   

  

 Ärende Protokoll Att göra 

1 Val av sekreterare Per Eriksson valdes  

2 U10 klass DM i Sorsele 19 – 

20/1 

AK Vännäs skickade 4/12 en förfrågan, begäran, om att få 

stryka U10 klassen med motiv att arrangemanget skulle ta 

för lång tid att genomföra. AK svarade efter en omröstning 

att tävlingen skulle genomföras enligt plan.  

För att diskutera den uppkomna situationen var kvällens 

möte kallat. Efter en diskussion kom mötet fram till, och 

som AK Vännäs accepterade, att tävlingen genomförs 

enligt plan. Eftersom en separat kortkäppbana med 

neddragen start behövs för U10 klassen så börjar 

tävlingarna med denna klass och båda åken körs direkt 

efter varandra. Startordningen är densamma i båda åken.  

Lagledarmöte hålls på lördag morgon före besiktning. 

AK Vännäs har en vädjan att om det finns en 

tävlingssekreterare i någon annan klubb som kan hjälpa till 

under tävlingen så vore det väldigt bra. Deras inkörde 

tävlingssekreterare kan pga. operation inte närvara.  

 

3 Fartläger och LVC-kval SG Rickard meddelar så fort som tränarfrågan är löst, vilka 

dagar m.m. som lägret och kvalet är planerade till. 

 

4 U14 klassen tävlande i LVC Vid tävlingarna i Sorsele 19-20/1 så ska det ifrån klubbarna 

meddelas, till lagansvariga, vilka åkare man har som avser 

att fara på landsdelsfinalen i Nolby. Om de vill köpa en 

jacka (kommer att finnas för provning vid Vilhelminas 

tävlingar) samt om de vill bo i det gemensamma boendet 

med distriktet. Boende och mat för 46 personer är bokat till 

ett bra pris i vandrarhem vid Södra Berget. Kostnad som 

tillkommer är liftkort. En ledarplats per klubb finns. 

 

10 Övrigt. Ingemar trofén kommer att hållas den 12 – 14/4 som 

planerat.  

 

Vid protokollet 

Per Eriksson                          
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Minnesanteckningar AK möte 29/1 2013 

 

Plats Telefonmöte 

Tid Tisdag 29/1  2013 kl 21.15 

Deltagare Rickard Larsson, H-P Carlsson, Maria Karlsson, 

Magnus Jansson, Robert Bengtsson, Daniel Thalen, 

Rainer Bladh   

  

 Ärende Protokoll Att göra 

1 Val av sekreterare Rainer Bladh valdes  

2 Vad gäller för deltagande i 

U10 klassen  

Ett problem har uppstått i vårt distrikt de senaste åren och 

det är att unga åkare anmäler sig i fel klass. När den gamla 

klassen D-åkare försvann och U10 kom till så har 

problemet blivit ännu större. Enligt SSF:s tävlingsregler 

alpint utgåva november 2012 i § 130 står det tydligt och 

klart att åkare i U10 under denna säsong skall vara födda 

2003-2004 samt att åkare i annan ålder inte får delta i 

klassen. 

 

Mötet bestämde att AK måste bli tydliga ut till alla klubbar 

och arrangörer om vad för reglemente som gäller. 

 

1. Klubbarna i distriktet måste informera samtliga 

föräldrar, barn och ungdomar att när de anmäler sig till 

tävlingar, att de då anmäler sig i korrekt klass.  

 

2. Klubbar och arrangörer måste vara överens att barn som 

är anmälda i fel klass, inte får starta i den klassen.  

 

3. AK vill rekommendera alla klubbar och arrangörer som 

har tävlingar i barn- och ungdomsklasser att samtidigt 

arrangera en rekryteringstävling för klassen 7-8 år eller en 

klass upp till och med 8 år och kalla den U8 om detta 

tidsmässigt ryms i arrangemanget.   

 

Rekryteringstävling är en tävling öppen för alla, oavsett 

klubbtillhörighet eller inte, där avsikten är att rekrytera 

ungdomar till alpin skidåkning. 

Det sista enligt SSF:s tillägg till tävlingsregler alpint 2012-

2013 och detta tycker även AK är viktigt att anamma i vårt 

distrikt. 

 

Vilhelmina IK som är arrangör för ett LVC-kval samt en 

U10 tävling kommande helg kommer att även där 

arrangera en tävling för U8 åkare, så att barn tävlar i rätt 

klass. 

 

3 Fartläger U12/U14 och 

LVC-kval/DM SG U14 

DM SG U12  

Robert, AK Vännäs, uppmanar även här att barn och 

ungdomar skall vara anmälda i rätt klass till DM & LVC-

kvalet samt att klubbar som inte följt detta, åtgärdar detta 

så fort som möjligt. 

Rickard meddelar att fartlägret inte är öppet för yngre åkare 

än de som tävlar i klasserna U12 & U14 och att deras 

klubbar måste meddela sina yngre åkare att de ej får delta. 
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10 Övrigt. Årets Skidting kommer att gå av stapeln i Lycksele den 25 

maj. Två mycket intressanta föreläsare är redan inbokade 

till arrangemanget, enligt H-P Carlsson.  

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

Rainer Bladh 



 PROTOKOLL 
 2013-05-20 

 
 
Västerbottens Skidförbund, alpina kommittén  
Telefonmöte söndag den 20 maj 2013, kl 20.00 – 22.30 
 
Medverkande/Närvarande: 
Rickard Larsson, AK Skellefteå 
Jan Asplund, Malå IF 
Robert Bengtsson, AK Vännäs 
Rainer Bladh, UHSK Umeå  
Magnus Jansson, Lycksele IF 

 
 
1 Ungdomsstipendium 

Hanna Ögren, UHSK Umeå, och Emil Asplund, Malå IF, utses till 
ungdomsstipendiater. 
 
Motiveringar: 
 
Hanna Ögren: 
Hanna Ögren är en målmedveten idrottstjej med talang utöver det 
vanliga. Med en dos av envishet i kombination med träningsdisciplin, 
bländande teknik, styrka och en glimt i blicken, så har det hjälpt henne 
att nå stora framgångar i de alpina pisterna. 
Bland Hannas idrottsliga meriter kan nämnas att hon i år vann alla 
discipliner i Ingemarttrofen, tog en fjärde plats i slalom på inoficiella 
ungdoms-VM i Topolino samt vann Slalomtävlingen på USM 
 
Emil Asplund: 
För ett genuint intresse för alpin skidåkning och en glöd för träning och 
tävling utöver det vanliga samt för goda prestationer under den gångna 
säsongen tilldelar vi Emil Asplund Västerbottens Skidförbunds 
Ungdomsstipendium för bästa  prestationer, herrar.  
Emil tävlar för Malå IF Alpina och går för närvarande på Skidhemmet i 
Tärnaby. Emil har under den gångna säsongen gjort 49 starter. Resultat 
att notera är en pallplacering vid ENL i Bygdsiljum samt bästa tid efter 
första åket vid YJSM i Sunne vilket kunde ha blivit ett fint slutresultat om 
båda skidorna bara gått på rätt sida om alla käppar även i det andra 
åket. 
 

2 Ungdgomsledarstipendiat 
Per Andersson, AK Skellefteå, utses till ungdomsledarstipendiat. 
 
Motivering: 
Per Andersson har under många år tydligt visat ett stort engagemang 
både inom sin hemmaklubb AK Skellefteå samt i sitt distrikt 
Västerbotten. Per har ett unikt intresse inte bara för den alpina sporten 
utan även för den enskilda individen som bedriver sporten. 
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Per har under lång tid engagerat sig för sporten, har en bred syn på sitt 
engagemang inte bara för sig själv utan använder sin erfarenhet för att 
engagera andra och sprider genom detta sin kunskap vidare. 

 
3 Regionstränare 

Rickard Quick har tackat nej till fortsatt uppdrag. Ny regionstränare 
behöver rekryteras. Namnförslag bör lämnas vid skidtinget i Lycksele 
den 15 maj. 
 

4 Barmarksläger 
AK är positiva till att genomföra detta. Förutsättningar bör undersökas 
och vi bör fundera på vilka åldersgrupper som ska erbjudas möjlighet 
och i vilka kombinationer. t ex 2 eller 3 åldersklasser eller  2 
åldersklasser och 2 läger o s v. Även vilka som kan hålla i detta (Vindeln, 
Rickard Quick, andra?).  
  

5 Tävlingsprogrammet. 
Förslag till tävlingsprogram har skickats ut för synpunkter innan 
klubbarna kan söka arrangemang. Synpunkter bör lämnas så snart som 
möjligt, till Rickard Larsson, gärna innan skidtinget i Lycksele den 15 
maj. 
 

6 Övriga frågor  
Förslag på att länsansvariga ungdomstränare utses 2 och 2 för en 2-
årsperiod med överlappning, för att få kontinuitet i arbetet. AK är positiva 
till förslaget och ämnar eftersträva en sådan lösning. 
 
Startavgift 
Förslag om höjning av anmälningsavgiften från 100 kr till 150 kr för 
ungdomstävlingar. AK är positiv. Frågan måste dock lyftas till Svenka 
skidförbundet. Klubbarna uppmanas skicka skrivelse angående detta. 
 

Tävlingar för U 8, U 10 
AK har beslutat om detta sedan tidigare i protokoll daterat 20130129. 
AK:s tidigare beslut och rekommendationer gäller tillsvidare och kan 
komma att förändras framledes för att harmonisera med SSF:s 
tävlingsregler. Nya tävlingsregler(Tillägg) utges årligen och kommer 
vanligtvis under hösten. 
 
Förändringar i SSF inom Barn- och ungdomsgruppen samt 
Junior/Seniorgruppen 
Tom Pietilä har avgått som ledamot i Junior/Seniorgruppen. AK beslutar 
utse Pär Gabrielsson, Piteå Alpina, som ny ledamot för Region1. 
 
Nils-Johan Larsson har avgått som ledamot i Barn- och 
ungdomsgruppen. AK beslutar utse Rickard Larsson, AK Skellefteå, som 
ny ledamot för Region 1. 
 
Norrbotten har tidigare beslutat att utse ovanstående personer till 
ledamoter i respektive arbetsgrupp. 
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Stadgar för Västerbottens Ungdomsledarstipendium 
Lycksele IF undrar om stadgarna för detta stipendium medger att 
stipendiet delas ut till en grupp ledare tex. alla ledare i en Alpin klubb. 
Denna fråga vill AK att Västerbottens Skidförbund klargör. 
 
 
 
 
 

 
Vid protokollet: 
 
 
Jan Asplund 
Malå IF Alpina 

 



 

Protokoll Alpin Klubbträff 2013-05-25 
 

1. Regionstränare 2013-2014 

 

Rickard Quick har meddelat att han inte fortsätter med sitt uppdrag som 

Regionstränare.  

Respektive distrikt har haft i uppgift att komma fram med nya namn. Från 

Norrbotten sida är Rickard Renlund föreslagen och från Västerbottens sida är 

Erik Lindström föreslagen.  

 

Beslut tog på mötet att också föreslå Richard Renlund som ny regionstränare 

för Region 1.  

 

Diskussionspunkt: Hur säkerställer vi rollen regionstränare i framtiden, 

Lärlingssystem diskuterades men inga beslut togs på mötet. 

 

2. Rickard Larsson presenterade ett förslag från Svenska skidförbundet (SSF) 

där förslaget är att ändra rutinerna för de yngre åkarnas tävlande. förslaget 

som presenterades på klubbträffen är justerat och kommenterat av 

ungdomsgruppen som Rickard Larsson numera sitter med i.  

 

Förslaget är framtaget för att man från SSF sida ser ett bekymmer med att 

tävlandet trycks ner i åldrarna alltför mycket.  I ungdomsgruppen sitter 

representanter från alla regioner i Sverige 

 

Inga beslut tog under klubbträffen men det var livliga och intressanta 

diskussioner där en del gillar iden från förbundet och en del hade mycket 

synpunkter mot förslaget. Beslut i frågan tas av svenska skidförbundet under 

hösten 2013 

 

Hela det justerade förslaget från SSF finns i Bilaga 1. 

 

3. Rickard presenterade en handlingsplan från SSF rörande fartsatsning i 

Sverige.   

Presentationen finns i Bilaga 2. 

  



 
4. Rickard Larsson presenterade riktlinjer på hur och var vi ska tävla i 

Västerbotten. Riktlinjerna är framtaget i samarbete mellan Norr och 

Västerbotten.  

 

Riktlinjerna finns i Bilaga 3. 

 

5. AK i Norr och Västerbotten har arbetat fram ett tävlingsprogram för ungdomar 

nästa säsong. Inga orter är spikade i västerbotten utan endast tävlingsdatum. 

Norrbotten har redan utsett arrangörer för de flesta av de med västerbotten 

gemensamma arrangemangen.  Rickard presenterade programmet.  

Mötet gillade förslaget med upplägget tävling ungefär varannan helg.  

 

Beslut togs att AK kommer att skicka ut en ansökan till klubbarna i 

Västerbotten. Klubbarna får ansöka om tävling en specifik helg.  

 

Förtydligande från AK ordförande Rickard Larsson. Om fler klubbar ansöker 

om tävling än det finns tävlingsarrangemang så är turordningen den att 

klubbar som inte fick något arrangemang den senaste säsongen har förtur till 

nästa säsong.   

 

6. Rickard informerade om att Norrbotten har hållit en distriktsvis tränarutbildning 

i Norrbotten den senaste säsongen med lyckat resultat. Norrbotten kommer att 

fortsätta med det under nästa säsong och Västerbottens tränare och ledare är 

välkomna till den utbildningen. 

 

7. Rickard meddelade att AK Verksamhetsberättelse finns eller kommer snart att 

finnas att begrunda på Västerbottens skidförbunds hemsida  

http://www.skidor.com/sv/Distrikt/VasterbottensSkidforbund/ 

 

 

8. Lägerverksamhet till säsongen 2013-2014. Beslut: Lägg upp det ungefär på 

samma sätt som den senaste säsongen. U12 är yngsta klassen som inbjuds 

till distrikstläger  

 

a. Disktriktsläger i December för U12/U14  

b. Regionsläger U16 i December 

c. Distrikts fartläger  U12/U14 under våren 

d. Regions fartläger U16 under våren 

http://www.skidor.com/sv/Distrikt/VasterbottensSkidforbund/


 
e. U16+Jun läger under hösten 

  

 

9. Utvärdering ungdomstävlingar säsongen 2012-2013 

 

a. LVC/USM/Polarcupen/U10 och DM för AC i Nalovardo: Många klasser och 

långa dagar men med facit i hand ett mycket bra arrangemang. Tråkigt 

förspel till tävlingen med alla diskussioner runt klasserna 

 

b. LVC kval U12/U14  + U10/U8 i Vilhelmina:  

Fantastiskt bra arrangemang både på tävlingsarenan och 

kringarrangemang 

 

c. LVC kval U12/U14  + U10/U8  i Lycksele:  

Tävling 1 dag. Mycket bra arrangemang. 

 

Tävlingshelgen delades så att 1 dag tävlades det i Lycksele och 1 dag i 

Vindeln. Det fanns en del invändningar mot att boendet blev besvärligt då 

det blev en natt på varje ort.  

 

d. c. LVC kval U12/U14  + U10/U8  i Vindeln.  

Tävling 1 dag. Underlaget kritiserades. Det var löst underlag och svårt att 

åka för ungdomarna.. 

 

e. U12/U14 regionsfinal i Skellefteå:  

Mycket bra underlag och bra tävlingar. 

 

f. U14 Lansdelsfinal i Nolby:  

Mycket bra arrangemang, Utmanande SG Tävlingar med hopp. Lite 

ifrågasättande om det var naturligt hopp. Mycket lyckat arrangemang med 

boendet, där alla västerbottens åkare bodde i ett gemensamt boende 

 

g. USM kval i Bygdsiljum: Bra arrangemang 

 

h. USM 16 Final:  

Ingen representant på plats som kunde redogöra något, information 

kommer att finnas i AK:s verksamhetsberättelse 

 



 
i. USM 15 final:  Ingen representant på plats som kunde redogöra något 

Ingen representant på plats som kunde redogöra något, information 

kommer att finnas i AK:s verksamhetsberättelse 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokollförare 2013-05-25  Justerare 

 

---------------------------------------  ----------------------------------------

Tomas Edeblom   Rickard Larsson 

  



 

Bilaga 1: Förslag om förändrade regler för alpina barntävlingar 2013/14 

Notera att grundförslaget från SSF är justerat av Ungdomsgruppen men att inga beslut i dagsläget är 

tagna. 

Problembild: 

Rekrytering av unga alpinister är alltid i fokus i vår idrott. Ett sätt att väcka intresse för 

den alpina sporten är, utöver god verksamhet i föreningar, att visa upp och erbjuda 

barn tillgång till en god och stimulerande tävlingsmiljö. 

Ett problem som förekommer mer eller mindre i alla idrotter, är att å ena sidan kunna 

skilja på tidig positiv fysisk och social träning, å andra sidan på tidigt fokus på resultat 

och jämförelse. 

Att tävla med varandra, på barns villkor, är en naturlig del i deras utveckling. De 

yngsta barnens behov av tävling stannar ofta vid att bara förekomma i en 

tävlingsmiljö och att känna ”att man klarar av”, medan de äldre får mer stimulans av 

kunna mäta sig med varandra under rimliga former. 

Vuxna, i barnens miljö, har ofta en tendens att premiera resultat och jämförelse före 

utveckling och prestation (som alltid är individuell och i relation till den egna 

förmågan).  

Ett tävlingssystem kan också premiera och signalera ”vad som är viktigt”. Ett system, 

eller vuxnas attityd, som stimulerar jämförelse i de åldrar då detta inte är relevant, 

kan lätt leda till missriktat resultatfokus istället för utvecklingsfokus, press på tidigt 

utvecklade barnstjärnor och förlorat intresse för de som ännu inte nått samma 

utvecklingsnivå.  

Alpint har från säsongen 2012/13 ett tävlingssystem som inte exkluderar någon ung 

individ att delta i tävlingar, kval eller finaler. Detta är unikt i jämförelse med många 

andra idrotter.  

Det är viktigt att ju yngre de aktiva är, desto mindre skall en enskild prestation eller 

ett resultat avgöra framtida händelser (som uttagningar till lag, finaler, rankingar osv.)  

Vi har en god stegring i tävlingsutbud för åldrarna U8 till veteran men i alla klasser 

gör vi vuxenidrottens jämförelser även för de yngsta genom resultatlistor, 

prisutdelningar, regler för diskvalifikation osv… 

Ett klassiskt sätt att reglera de negativa effekterna kring barns tävlande, är att 

begränsa möjligheten till tävlandet, till exempel endast till klubbtävlingar för de yngsta 



 
vilket visserligen minskar risken för kontinuerliga jämförelser men samtidigt 

undanhåller tillgängligheten till den miljö som ett bra ungdomstävlingsarrangemang 

ger. Detta då många föreningar är små och klubbtävlingarna få.  

Den positiva miljön med festlig stämning, äldre förebilder och att som liten kunna 

vara del av något större, som t.ex. vid en LVC-tävling, skall inte undervärderas som 

intresseväckare för idrottandet. 

Förslag: 

Konkret skulle ändrade regler för de yngsta tävlingsklasserna kunna se ut som följer: 

U8 (0-8 år), (7-8 år): 

- Alla deltagare från eget distrikt/region är välkomna att delta  
(nationellt bör diskuteras) 

- Startlistor och nummerlappar 
- Ingen (!) tidtagning  
- Inga resultatlistor 
- Prisutdelning omedelbart efter klassen för att korta av tävlingsdagen. 
- Prisutdelningens utförande beslutas av distrikt & arrangör 
- Priser till alla/utlottning beslutas av Distrikt & Arrangör 
- Samma priser till alla 
- Eventuellt förbud mot fartdräkt 

 

U10 (9-10 år): 

- Alla deltagare från eget distrikt/region är välkomna att delta  
(nationellt bör diskuteras) 

- Startlistor och nummerlappar 
- Tidtagning per åk, ej sammanlagt Alt. differensslalom 
- Tidtagning får ske, alternativa tävlingsformer beslutas av distrikt 
- Inga resultatlistor. Tider åk 1 & åk 2 presenteras i startnummerordning.  
- Prisutdelning efter klassen eller efter tävlingen men då ”alla fram”. 
- Priser till alla/utlottning beslutas av Distrikt & Arrangör 

 

U12 (11-12 år): 

- Enligt nuvarande regler (inkl. regler för tävlande i och utanför eget distrikt) 
- Delade Start- och resultatlistor på LVC final region 

 (ändras till regel istället för att idag vara möjligt för arrangör att besluta). 
 

  



 
U14 (13-14 år): 

- Enligt nuvarande regler (inkl. regler för tävlande i och utanför eget distrikt) 
- Delade Start- och resultatlistor på LVC final landsdel 

(ändras till regel istället för att idag vara möjligt för arrangör att besluta). 
 

Förväntade effekter: 

Genom att inte presentera rangordning och jämförelse för barn upp till 8 år, undviks 

onödig press och resultatfokus. Istället premieras prestationen att ha varit med och 

”på sitt sätt” åkt från start till mål, med ett pris, applåder och att ha fått vara med där 

”de stora” tävlat. 

Eftersom U8 och U10 inte presenteras resultatlistor, borde motivet till att tävla för att 

”mäta sig” försvinna och därför kan dessa klasser ges rätt att tävla fritt inom eget 

distrikt/region, t.ex. i samband med LVC. Därmed skulle alla tävlingar för U8 kunna 

anses som rekryteringstävlingar. (Om denna effekt skulle öppna upp för tävlande i 

t.ex. granndistrikt bör diskuteras. 

Övriga konsekvenser: 

Stöd för utskrifter av listor m.m. i SSF-timing behöver anpassas. 

Eftersom vi delat på åldersklasserna i USM skall också start- och resultatlistor på 

LVC finaler för U12 och U14 delas. Ny regel alltså. Däremot kan finaler för de olika 

åldrarna köras med samma arrangör. 

  



 

Bilaga 2: Handlingsplan fart. 

  

Förslagen : 

1.      Inventera anläggningar i Sverige som kan nyttjas till fartträning, och 

 kommunicera detta med anläggning och distrikt. 

  ( Åke Moänge har utfört inventeringen, kommuniceringen Kvarstår ) 

2.      Prioritera Guldhjälmen och Årebragden när man lägger 

 tävlingsplanering. (Karin S har prioriterat i stomprogrammet ) 

3.      Genomföra farttävlingar för både U15 och U16 vid USM finalen. 

  ( AR har tagit beslut på detta till säsongen 13-14 ) 

4.      Införande av en nationell fartvecka då alla distrikt och regioner, tränar 

 och tävlar fart. ( Ej påbörjat ) 

5.      Marknadsföra dvd fart. ( den som redan finns )  

 ( kommer inom kort på hemsidan ) 

6.      Rikstränare och regiontränare genomför en information till klubbar och 

 distrikt , om varför man bör bedriva fartträning. ( Ej påbörjat ) 

7.      TD för fart ungdomstävlingar skall utbildas och läggas ut på hemsidan så 

 att klubbar kan kontakta dessa. ( Arbete pågår ) 

8.      SATU 1 bör omfatta även enklare former av fartmoment.  

 ( Johan H ska / håller på att revidera kursplanerna ) 

 

  

  

  



 
 

Bilaga 3: Hur och var skall vi tävla i Västerbotten? 

 

En sammanställning av de kriterier som Västerbottens AK följer vid tilldelning av 

tävlingsarrangemang till distriktets klubbar. 

1. ”Från kust till fjäll” (geografisk spridning av LVC & USM-kval) 
 

2. ”Rätt tävling i rätt backe” (Backen skall kunna ge tillräcklig utmaning för 
varje åldersklass och disciplin) 
 

3. Om möjligt flera klasser samtidigt (LVC/USM/Polarcup). 
 

4. Alla klubbar skall ges möjlighet att arrangera  LVC & USM-kval. 
 

5. Alla klubar kan inte tilldelas USM  och/eller LVC varje år. 
 

6. Distriktsmästerskap i svänggrenar U10- 
 

7. Distriktsmästerskap i fartgrenar U12- 
 

8. Alla åldrar skall kunna tävla på sina villkor 
 

9. U10 tävlingar arrangeras i samband med LVC-kval 
 

10.  U8 tävlingar rekommenderas i samband med LVC-kval 
 

11.  Svenska Skidförbundets regler måste följas av arrangörer och tävlande 
vid tävlingsarrangemang på distrikts, regions och nationell nivå 

 

Sammanställt av AK västerbotten 20130524 

Rickard Larsson, 



 PROTOKOLL 
 2013-06-09 

 
 
Västerbottens Skidförbund, alpina kommittén  
Telefonmöte söndag den 9 juni 2013, kl 21.00 – 21:45 
 
Medverkande/Närvarande: 
Rickard Larsson, AK Skellefteå 
Robert Bengtsson, AK Vännäs 
Rainer Bladh, UHSK Umeå  
Magnus Jansson, Lycksele IF 
Per Eriksson Vindeln 
Lena Njaita TIK Fjällvinden 

 
 
 

1 Ungdomstävlingsprogrammet Västerbotten 2013-2014 

 

Alpina kommtitten beslutade att tilldela Lycksele IF Alpina 

följande arrangemang: 

 

20140118-19 LVC-1 U14/U12 SL/GS 

20140118-19 Distriktstävling U10 SL/GS 

 

 

AK beslutar att tilldela TIK Fjällvinden följande arrangemang: 

 

20140201-02 USM-Kval 2 U16 GS/GS & DM GS 

20140201-02 LVC-2 U14/U12 SL/GS & DM SL/GS 

20140201-02 DM U10 SL/GS  

(TIK avser att samtidigt arrangera polarcup denna helg) 

 

 

Nedanstående tävlingsarrangemang har 3 sökande: 

 

20140215-16 LVC-3 U14/U12 SL/GS 

20140215-16 Distriktstävling U10 SL/GS  

 

Ansökande klubbar är:  

AKV Agnäs samt UHSK/Bygdsiljum 

 

Här finns 3 förslag: 

1. Arrangemanget tilldelas till AKV i sin helhet. 

2. Arrangemanget tilldelas till UHSK/Bygdsiljum i sin helhet. 

3. Arrangemanget delas mellan AKV och UHSK med GS i 

 Agnäs och SL i Bygdsiljum 

 



 PROTOKOLL 
 2013-06-09 

AK beslutar att bordlägga frågan till nästa möte då de ansökande 

klubbarna får komma med förslag på hur man vill arrangera. 

 

 

Följande arrangemang saknar ansökningar: 

 

2014-02-28 USM-Kval 4 & DM U12- DH TRA  

2014-03-01 USM-Kval 4 & DM U12- DH 

2014-03-02 USM-Kval 4 & LVC-3 U14 & DM U12- SG 

 

 

AK ger klubbarna i uppdrag att finna lösningar för samarbete inom 

distriktet för att kunna arrangera dessa farttävlingar antingen i 

Tärnaby eller Nalovardo. Förhoppningsvis finns beslutsunderlag vid 

nästa möte. 

 

2 Nästa möte 

Telefonmöte söndag 2013-06-16 

 

 

 

 

Vid protokollet: 

 

Rickard Larsson 



 PROTOKOLL 
 2013-06-16 

 
 
Västerbottens Skidförbund, alpina kommittén  
Telefonmöte söndag den 16 juni 2013, kl 21.00 – 21:45 
 
Medverkande/Närvarande: 
Rickard Larsson, AK Skellefteå 
Robert Bengtsson, AK Vännäs 
Rainer Bladh, UHSK Umeå  
Jan Asplund Malå IF 
Per Eklund, Bygdsiljums sportklubb 

 
 

1 Ungdomstävlingsprogrammet Västerbotten 2013-2014 

 

Nedanstående tävlingsarrangemang har 2 sökande: 

 

20140215-16 LVC-3 U14/U12 SL/GS 

20140215-16 Distriktstävling U10 SL/GS  

 

Ansökande klubbar är:  

AKV Agnäs samt UHSK/Bygdsiljum 

 

Här finns efter kvällens möte 2 förslag: 

1. Arrangemanget tilldelas till AKV i sin helhet. 

2. Arrangemanget tilldelas till UHSK/Bygdsiljum i sin helhet. 

 

AK beslutar att bordlägga frågan till nästa möte då omröstning mellan 

AK:s ledamöter kommer att ske. De klubbar som ej kan delta på 

mötet via telefon ombeds lägga sin röst via mail till  

rickard.larsson@dataductus.se  

senast onsdag 20130619 klockan 12:00 

 

Följande arrangemang saknar fortfarande ansökningar: 

 

2014-02-28 USM-Kval 4 & DM U12- DH TRA  

2014-03-01 USM-Kval 4 & DM U12- DH 

2014-03-02 USM-Kval 4 & LVC-3 U14 & DM U12- SG 

 

Kommentar från TIK Fjällvinden: 

”Har kollat med en av Liftägarna i T-by angående kval av DH & SG i 

Anja Backen helgen till vecka 10. De är inte så positiva till detta i och 

med att detta är en helg där det blir bra med gäster i Tärnaby 

backarna. 



 PROTOKOLL 
 2013-06-16 

Ur Fjällvindens syn så kan vi hålla med pga att det är ur säkerhets 

synpunkt svårt att stänga av Anjabacken när det är 3-4 infarter in till 

den.  Det kan med andra ord bli farligt för de tävlande om någon 

utifrån kommer in i tävlings arenan. 

Om det finns möjlighet att flytta tävlingen till en annan mindre besöks 

stor helg så kan Fjällvinden gärna hyra ut sin arena till någon glad 

klubb som vill anordna denna tävling.( Fjällvinden kommer att sätta 

upp ett (nytt) målhus vid Anjabacken) till säsongen 2013/14.” 

 

Det finns fortfarande ingen arrangör till fartkvalet, 

AK ger klubbarna i uppdrag att finna lösningar för samarbete inom 

distriktet för att kunna arrangera dessa farttävlingar antingen i 

Tärnaby eller Nalovardo.  

Om det finns en klubb som är villig att åta sig uppdraget får övriga 

klubbar som har tävlande på plats förbinda sig att ställa upp med 

minst 3 funktionärer för att denna tävling skall kunna gemomföras i 

distriktet. Om vi har en arrangör får vi försöka hitta en tävlingshelg 

och Arena som är lämplig för arrangemanget. 

 

Om vi inte kan arrangera tävlingen får det följande konsekvenser: 

 Norrbotten kommer att erbjudas att arrangera USM-kval i fart 

detta år, vilket innebär att våra åkare och ledare får längre 

resväg. 

 U14 får inget LVC-fartkval överhuvudtaget vilket inte är bra för 

distriktets framtida utveckling och möjligheter att hävda sig mot 

övriga sverige. 

 Fart DM i Västerbotten ställs in. 

 

2 Nästa möte 

Telefonmöte onsdag 2013-06-19 klockan 21:00 

 

 

 

 

Vid protokollet: 

 

Rickard Larsson 



 PROTOKOLL 
 2013-06-19 

 
 
Västerbottens Skidförbund, alpina kommittén  
Telefonmöte söndag den 19 juni 2013, kl 21.00 – 21:35 
 
Medverkande/Närvarande: 
Rickard Larsson, AK Skellefteå 
Robert Bengtsson, AK Vännäs 
Rainer Bladh, UHSK Umeå  
Jan Asplund Malå IF 
Per Eriksson, Vindelns IF 

 
1 Ungdomstävlingsprogrammet Västerbotten 2013-2014 

 

Nedanstående tävlingsarrangemang har tilldelats AK Vännäs: 

 

20140215-16 LVC-3 U14/U12 SL/GS 

20140215-16 Distriktstävling U10 SL/GS 

 

Beslut har skett genom omröstning och Vännäs fick 3 röster mot 

Bygdsiljum 2 röster  

 

Följande arrangemang saknar fortfarande arrangör: 

 

2014-02-28 USM-Kval 4 & DM U12- DH TRA  

2014-03-01 USM-Kval 4 & DM U12- DH 

2014-03-02 USM-Kval 4 & LVC-3 U14 & DM U12- SG 

 

Det finns fortfarande ingen arrangör till fartkvalet, 

Robert Bengtsson skall återigen kontrollera om det finns en chans att 

AKV kan anordna detta arrangemang i Nalovardo med hjälp av övriga 

klubbar i distriktet. Övriga klubbar som har tävlande på plats förbinder 

sig att ställa upp med minst 3 funktionärer för att denna tävling skall 

kunna gemomföras i distriktet. Robert återkommer till Rickard med 

besked innan midsommarhelgen. 

  

Om vi inte kan arrangera tävlingen får det följande konsekvenser: 

 Norrbotten kommer att erbjudas att arrangera USM-kval i fart 

detta år, vilket innebär att våra åkare och ledare får längre 

resväg. 

 U14 får inget LVC-fartkval överhuvudtaget vilket inte är bra för 

distriktets framtida utveckling och möjligheter att hävda sig mot 

övriga sverige. 

 Fart DM i Västerbotten ställs in. 

 



 PROTOKOLL 
 2013-06-19 

 

 

 

 

Vid protokollet: 

 

Rickard Larsson 


